
Protokół nr 45/ 2018 

posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 22 lutego 2018 r. w godz. 16:30 –  17:40 w sali nr 146 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji: 

1. Józef Wiesław Murawko  – przewodniczący Komisji, 

2. Wojciech Malesiński      – wiceprzewodniczący Komisji, 

3. Zbigniew Roman De-Mezer  

4. Zdzisław Koncewicz 

5. Karol Korneluk 

6. Anna Ruszewska 

7. Andrzej Turowski  

 

        Grzegorz Gorlo – nieobecny 

                                                                                                                                                                  

W posiedzeniu udział wzięli:                                                                                                                                                                                                                                                          
1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk                                                                                      

2. Ewa Sidorek – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk                                                                                                                                                                    

3. Wiesław Stelmach –Skarbnik Miasta                                                                                                                                                       

4. Justyna Wołągiewicz – Kierownik Referatu Urbanistyki                                                                                                                                                    

5. Alicja Jacewicz – Naczelnik Wydz. Oświaty, Wychow. i Sportu                                                          

6. Jadwiga Olbryś – Wydział Oświaty, Wychow. i Sportu 

 Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 

Posiedzeniu przewodniczył Józef Wiesław Murawko, który powitał zebranych                                      

i nadmienił, że porządek posiedzenia wraz z materiałami został przesłany członkom Komisji.  

Zapytał, czy Radni zgłaszają uwagi.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za   głosowało    – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Radni nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek: 

1. Przyjęcie protokołu nr 44/2018 posiedzenia Komisji Finansowo Budżetowej odbytego  w dniu 

25 stycznia 2018 r. 

2. Zaopiniowanie  projektu uchwały w sprawie udzielenia i rozliczania dotacji udzielanych 

publicznym i niepublicznym przedszkolom, innym formom wychowania przedszkolnego, 

szkołom, w tym szkołom podstawowym, w których zorganizowano oddział przedszkolny                              

i placówkom z terenu Miasta Suwałki, trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania                               

i wykorzystania tych dotacji oraz terminu i sposobu rozliczenia ich wykorzystania. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie realizacji Programu wspierania rozwoju uczniów 

zdolnych „Zdolny Suwalczanin”. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego południowej dzielnicy przemysłowej  w Suwałkach. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego na południe od GPZ „Reja” w Suwałkach.  



6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2018 rok.  

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Miasta 

Suwałki na lata  2018-2038.  

8. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 44/2018 posiedzenia Komisji Finansowo Budżetowej odbytego                         

w dniu 25 stycznia 2018 r. 

 

Przewodniczący Józef W. Murawko zapytał o uwagi i wnioski do protokołu.                       

Józef W. Murawko  do protokołu nie zgłoszono uwag, wobec czego  protokół nr 44/2018  został 

przyjęty przez aklamację. 

 

Ad pkt. 2 

Zaopiniowanie  projektu uchwały w sprawie udzielenia i rozliczania dotacji udzielanych 

publicznym i niepublicznym przedszkolom, innym formom wychowania przedszkolnego, 

szkołom, w tym szkołom podstawowym, w których zorganizowano oddział przedszkolny                       

i placówkom z terenu Miasta Suwałki, trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania                       

i wykorzystania tych dotacji oraz terminu i sposobu rozliczenia ich wykorzystania. 

Projekt uchwały  stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

  

 Głos zabrała  Prezydent E. Sidorek, która poinformowała, że projekt uchwały został 

przesłany szkołom niepublicznym. Dwie szkoły wniosły swoje uwagi i wnioski  do projektu 

uchwały, które zostały uwzględnione. Pani Prezydent wniosła autopoprawki do projektu uchwały.   

 Głos zabrała radna A. Ruszewska, która poinformowała, że Komisja  Oświaty                                       

i Wychowania na swoim posiedzeniu  zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.  

 Głos zabrała  Naczelnik A. Jacewicz, która omówiła załączniki, którymi są wnioski                          

o udzielenie dotacji.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:                                                                                              

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały w sprawie udzielenia           

i rozliczania dotacji udzielanych publicznym i niepublicznym przedszkolom, innym formom 

wychowania przedszkolnego, szkołom, w tym szkołom podstawowym, w których 

zorganizowano oddział przedszkolny i placówkom z terenu Miasta Suwałki, trybu i zakresu 

kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania tych dotacji oraz terminu i sposobu 

rozliczenia ich wykorzystania. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie realizacji Programu wspierania rozwoju 

uczniów zdolnych „Zdolny Suwalczanin”. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

   



 Głos zabrała  Prezydent E. Sidorek, która przedstawiła zmiany dotyczące kwot 

przyznawania stypendiów dzieciom i młodzieży za wyniki w nauce i sporcie. Omówiła projekt 

uchwały, w której doprecyzowano i zaostrzono kryteria dotyczące uzyskania stypendium,                            

w szczególności sportowego, podniesiono wysokość stypendiów, a jednocześnie wprowadzono 

zapisy umożliwiające przyznawanie nagród, w tym nagród z inicjatywy Prezydenta Miasta Suwałk 

w każdym czasie. Poinformowała, że projekt uchwały został skonsultowany ze szkołami, dla 

których organem prowadzącym jest Miasto Suwałki, w których funkcjonują oddziały sportowe                  

i oddziały z rozszerzonym programem wychowania fizycznego, a także z klubami sportowymi 

prowadzącymi działalność w zakresie szkolenia sportowego dzieci i młodzieży oraz Radą Sportu 

przy Prezydencie Miasta Suwałk.  

Głos zabrała J. Olbryś, która przedstawiła i omówiła kolejno wszystkie autopoprawki 

zaznaczone w tekście projektu uchwały.  

Radny Z. Koncewicz zapytał o pozycję 2361 w Dzienniku Ustaw, który nie wychodzi jeszcze 

w życie, a  jest już podany w projekcie uchwały? 

Radny W. Malesiński  wniósł taką samą uwagę dotyczącą ww. zapisu podstawy prawnej. 

Skarbik W. Stelmach odpowiedział, że Urząd Wojewódzki wymaga takiego zapisu.  

Naczelnik A. Jacewicz odpowiedziała, że po konsultacjach z radcami prawnymi pozostał 

ww. zapis podstawy prawnej w projekcie uchwały.  

Radny Z.R. De-Mezer przypomniał, że w miesiącu maju wchodzi w życie  rozporządzenie 

Unii Europejskiej w sprawie ochrony danych osobowych. W związku z tym będzie zmieniona  

ustawa o ochronie danych osobowych. W związku z tym w miesiącu kwietniu, bądź w maju trzeba 

będzie zmienić ww. uchwałę.  

Radny K. Korneluk zadał pytanie dotyczące zapisu w § 3 pkt. 2. „do 31 października  

każdego roku”. Kolejne pytanie dot. wysokości nagród do 500 zł i do 1.000 zł. Jaka kapituła będzie 

decydowała o tym, jak będzie kwota nagrody? Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że będzie 

decydował organ wykonawczy tzn. Prezydent Miasta, przede wszystkim będą decydowały sukcesy 

uczniów, a także jakimi środkami będzie dysponowało Miasto. 

Naczelnik A. Jacewicz odpowiedziała, że wnioski składane przez dyrektorów szkół będą                 

rozpatrywane przez komisję oceniającą, która ocenia kryteria.  Komisja  będzie rekomendowała  

wnioski do  Prezydenta Miasta, który ostatecznie  podejmie decyzję.  

  Radny K. Korneluk zapytał o zapis dot. „Załącznik do załącznika” czy jest on poprawny? 

J. Olbryś odpowiedziała, że zapis jest poprawny, ponieważ to jest załącznik do konkretnego 

załącznika w uchwale.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania wraz z autopoprawkami. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały w sprawie realizacji 

Programu wspierania rozwoju uczniów zdolnych „Zdolny Suwalczanin”. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

 

 

 



Ad pkt.  4                                                                                                                                  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego południowej dzielnicy przemysłowej  w Suwałkach. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

 Głos zabrał Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił  na mapie teren ww. planu 

zagospodarowania przestrzennego. Są to tereny usługowo - przemysłowe a dotychczas były to 

tereny rolne.  Został opracowany  układ drogowy do tego terenu, oraz jest  możliwość 

zagospodarowania większych działek pod zabudowę przemysłową. Wniesiono kilka uwag do 

planu, między innymi jedna porządkowa dotycząca ekranów akustycznych, gdzie  na tym terenie 

znajduje się kilka budynków mieszkalnych Nadleśnictwa. Przedstawił i omówił układ  drogowy 

ww. dzielnicy przemysłowej.  

 Radny Z. Koncewicz zapytał czy  w mieście są dzielnice? Ponieważ ww. projekcie uchwały 

jest podana taka nazwa. Odpowiedziała  Architekt J. Wołągiewicz, iż jest to nazwa planistyczna 

„robocza”.  

 Radny Z.R. De-Mezer  wniósł swoją wątpliwość dot. zapisu „dzielnica przemysłowa”. 

Kierownik urbanistyki J. Wołągiewicz odpowiedziała, że taka nazwa funkcjonuje w planie 

ogólnym miasta  od roku 1992 w uchwale intencyjnej, gdzie  miasto było podzielone na tak zwane 

jednostki i zostało to w taki sposób nazwane.    

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za głosowało     – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego południowej dzielnicy przemysłowej  w Suwałkach. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad pkt.  5                                                                                                                                  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego na południe od GPZ „Reja” w Suwałkach.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu.                                                                                                             

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił projekt uchwały, w której plan obejmuje tereny 

częściowo  zagospodarowane  i zabudowane obiektami: stacji obsługi pojazdów, budynkami 

mieszkalnymi jednorodzinnymi wolno stojącymi oraz budynkami wielofunkcyjnymi. Na ww. 

terenie miał powstać budynek socjalny na 28 mieszkań, ale nie będzie on zrealizowany z uwagi na 

bardzo wysokie koszty budowy. Prezydent przedstawił inny projekt, a mianowicie wykup mieszkań 

z rynku wtórnego, które będą przeznaczone pod potrzeby  mieszkań socjalnych. Wyniesie to taniej, 

niż wybudować nowy budynek mieszkalny.  Do takich mieszkań zostaną przesiedleni mieszkańcy            

z budynku koszarowego z ulicy Sejneńskiej.   

 Radny K. Korneluk zapytał ile lokali jest do opróżnienia z budynku na ulicy Sejneńskiej? 

Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że jest 27 rodzin, które należy przesiedlić.  

Radny A. Turowski  zapytał co znajdzie się  na terenie między  ul. Reja a ul. Pułaskiego? Prezydent 

odpowiedział, że jest wykonany projekt  planu drogi.   

 



Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały w sprawie miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego na południe od GPZ „Reja”                      

w Suwałkach.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad pkt.  6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2018 rok.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

  

 Głos zabrał Skarbnik W. Stelmach omówił projekt uchwały, który zmniejsza potrzeby 

kredytowe miasta o prawie 9 mln. zł. Zmiany planu wydatków dotyczą zadań realizowanych                        

w szkołach przy rozbudowie bazy szkolnej Zespołu Szkół Technicznych oraz Zespołu Szkół nr 6 

przy udziale środków z Unii Europejskiej. Został złożony wniosek o przyznanie środków oraz 

zostanie ogłoszony przetarg na ww. inwestycję. Inwestycja dotyczy rozbudowy budynków, 

tworzenie nowych pracowni, wyposażenia pracowni, stworzenie bazy do prawidłowej edukacji 

zawodowej. Powstaną nowe budynki, w których zostaną  zlokalizowane między innymi pracownia 

budownictwa. W drugiej szkole zostanie zrealizowana pracownia technologii drewna  i pracownia 

mechaniki samochodowej. W wydatkach inwestycyjnych została wprowadzona budowa nowej  

ulicy Kazimierza Wielkiego i Jagiełły. Zmiany związane z przesunięciem środków finansowych na 

funkcjonowanie Zarządu Dróg i Zieleni oraz na realizację zadań majątkowych.  

W. Stelmach poinformował radnych, że do projektu uchwały zostaną wprowadzone dwie 

autopoprawki, które dotyczą końcowego rozliczenia zadania inwestycyjnego budowy 

skrzyżowania ulic Kościuszki, Dwernickiego i Sikorskiego oraz wprowadzenie zadania 

dotyczącego zakończenia rozbudowy budynków dydaktycznych Zespołu Szkół Technicznych.  

 Radny J.W. Murawko zadał pytanie dotyczące działu 801 w załączniku nr 3. „kompleksowa 

modernizacja energetyczna budynków oświatowych w Suwałkach” jest  podane zwiększenie                       

o prawie 160 tys.? Skarbnik W. Stelmach odpowiedział, iż jest to wynik przetargu. Aby 

rozstrzygnąć przetarg trzeba było  zwiększyć środki.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 5 radnych  

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 2 radnych 

  

 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały w sprawie zmian                      

w budżecie miasta na 2018 rok.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

 



Ad pkt.  7                                                                                                                                 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2018-2038.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu.   

 

 Skarbnik W. Stelmach przedstawił zmiany dotyczące wprowadzenia nowych zadań 

inwestycyjnych oraz zwiększenia limitu wydatków. Dotyczy to bonów na szkolenie, ponieważ 

ubiegłoroczne środki, które zostały przekazane przez Urząd Marszałkowski zostały 

niewykorzystane a środki unijne mogą pozostawać na rachunkach bankowych, ale wymagają 

później wprowadzenia do budżetu po stronie wydatków.   

 Skarbnik W. Stelmach poinformował  członków komisji o  zaproponowanych środkach do 

dyspozycji Prezydenta Miasta Suwałk jest to tak zwany „fundusz do dyspozycji”. Jest to taka sama 

kwota jak w latach ubiegłych - 60 tys. zł. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 5 radnych  

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 2 radnych 

  

 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały w sprawie zmian                      

w wieloletniej prognozie finansowej Miasta Suwałki na lata  2018-2038.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad pkt.  8                                                                                                                                  

Wolne wnioski.  

  Radny K. Korneluk zapytał jak wygląda sprawa dofinansowania Klubu Sportowego 

„Wigry”? Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, iż w dalszym ciągu nie otrzymał  żadnego 

pisma z Klubu „Wigry”. Prezydent stwierdził, że klubowi trzeba pomóc żeby utrzymali się                            

i skończyli sezon w  I lidze. W trakcie jest proces  tworzenia się spółki akcyjne, która ma zarządzać 

Klubem.     

 

Przewodniczący podziękował zgromadzonym za udział i zamknął posiedzenie komisji. 

Na tym protokół zakończono.     

  

 

      Przewodniczący 

Komisji Finansowo–Budżetowej 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Józef  Wiesław Murawko 

 

 
             Protokół sporządziła:       

              

  Elżbieta Polańska 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej  

      Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


